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ZÁPISNICA č. 11/2024 

 

z 11. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 3. 6. 2024 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášaniaschopná 

Neprítomní: ospravedlnení: Artur Benes, Marek Hudák, Adrián Kaliňák, Igor Wzoš,  Jozef 

Cvoliga 

Hostia:  Ján Kocák- vedúci odboru projektového riadenia ÚPSK 

  Tadeáš Gavala – vedúci oddelenia regionálneho rozvoja ÚPSK 

  Bibiána Matľák – vedúca oddelenia Inštitút rozvoja ÚPSK 

  Edita Rohaľová – SÚC PSK 

  Miroslav Kravec – vedúci oddelenia územného plánovania a životného prostredia ÚPSK 

              Marek Jenčo – vedúci oddelenia dotácií ÚPSK 

              Roman Pavlík – oddelenie regionálneho rozvoja ÚPSK 

              Martina Martonová – ARR PSK 

              Zuzana Zemčáková – ARR PSK 

 

P r o g r a m 

Dňa 3.6.2024  o 9:30 hod.  sa v priestoroch hotela Garden – Domaša  uskutočnilo 11. zasadnutie 

Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho 

kraja s nasledovným programom: 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Schválenie programu zasadnutia komisie 

4. Informatívna správa o príprave návrhu „Akčného plánu Programu hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja Prešovského samosprávneho kraja na roky 2021 – 2030“  
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5. Informatívna správu o príprave Koncepcie rozvoja cestovného ruchu v Prešovskom 

samosprávnom kraji 

6. Informatívna správa o Stave prípravy investícií SÚC PSK v oblasti rozvoja cyklistickej 

infraštruktúry PSK na roky 2024 – 2028 

7. Vstup Prešovského samosprávneho kraja do združenia „Karpatský euroregión“ 

8. Informatívna správa k riešeniu potravinových púští v PSK 

9. Rozdelenie dotácií vo Výzve pre región pre rok 2024 v zmysle VZN PSK č. 98/2023 o 

poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK 

10.  Informatívna správa o medzinárodnom projekte DANUBE WOOD(s)ROUTE, ktorý 

v rámci Interreg VI-B Program dunajského regiónu 2021-2027 implementuje Agentúra 

regionálneho rozvoja PSK 

11. Rôzne  

12. Spoločná obhliadka záujmových miest regiónu 

13. Záver  

 

 

Bod 1. Otvorenie 

Jedenáste   zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

PSK otvoril predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK p. Jozef Kmec, ktorý privítal 

všetkých prítomných, p. štátneho tajomníka Kaliňáka a podpredsedov PSK – p. Bieľaka a p. 

Makatúru 

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR p. Štefana  

Bieľaka.  

Prítomní  členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia bol  

schválený. Jeden člen komisie sa hlasovania zdržal (Bieľak).  

 

Bod 3.  Schválenie programu rokovania komisie 

Predseda komisie navrhol z programu rokovania vyradiť bod 8, keďže materiál nebol  kompletne 

spracovaný.  

Prítomní členovia komisie nemali pripomienky a návrh programu vrátane uvedenej zmeny 

schválili. 
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Bod 4.  Informatívna správa o príprave návrhu „Akčného plánu Programu hospodárskeho   

rozvoja   a sociálneho rozvoja Prešovského samosprávneho kraja na roky 2021 –  2030“ 

Tento bod odprezentoval p. Gavala, ktorý informoval, že návrh Akčného plánu Programu 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Prešovského samosprávneho kraja na roky 2021 – 

2030 je integrálnou súčasťou Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Prešovského 

samosprávneho kraja na roky 2021-203, ktorý bol schválený Uznesením č. 285/2023 na 10. 

zasadnutí ZSPK dňa 11.12.2023.p. Gavala uviedol, že v súčasnosti sa pripravuje najmä nastavenie 

metodiky a systému zberu údajov potrebných na  následné hodnotenie a monitorovanie akčného 

plánu a  samotné schválenie AP PHRSR PSK prebehne v 12/2024 súčasne so schvaľovaním 

rozpočtu PSK v ZPSK na rok 2025.     

Ďalej p. Gavala informoval, že v mesiaci február 2024 bola za účelom prípravy AP PHRSR 

PSK zriadená pracovná skupina, ktorá pozostáva zo zástupcov Oddelenia regionálneho rozvoja, 

Oddelenia Inštitútu rozvoja a Oddelenia sekretariátu Rady partnerstva. Vysvetlil, že  prvej fáze 

prebehla analýza strategicko–programovej časti PHRSR PSK 2021-2030 a konkrétne 

definovaných priorít, strategických cieľov, špecifických cieľov a aktivít. Pracovná skupina sa 

zhodla, že pre potreby tvorby akčného plánu a jeho následného monitorovania bude slúžiť 

preddefinovaná tabuľka, kde bude možné na úrovni špecifických cieľov a príslušných aktivít 

sledovať ich napĺňanie prostredníctvom priraďovania jednotlivých aktivít a pripravovaných, resp. 

implementovaných projektov v súčinnosti odborov Úradu Prešovského samosprávneho kraja. 

V apríli 2024 prebehol prvotný zber údajov, kedy vzišla z Odboru strategického rozvoja 

požiadavka o súčinnosť pri vypĺňaní preddefinovanej tabuľky smerom k jednotlivým odborom 

Úradu Prešovského samosprávneho kraja. Výsledkom tohto zberu je tvorba prvotného návrhu AP 

PHRSR PSK, ktorý je predmetom predkladaného materiálu. Zámerom bolo získať prehľad 

o projektoch a aktivitách, ktoré majú plánovaný začiatok realizácie v roku 2024, resp. v roku 2025, 

alebo ktorých realizácia začala v roku 2024. 

 

Diskusia: 

p. Bieľak sa dopytoval, či sa akčný plán  bude spracovávať  na celé obdobie  platnosti PHRSR? 

p. Gavala vysvetlil,  že akčný plán sa bude spracovávať na 1-2 ročné obdobie.   

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 
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Bod 5.  Informatívna správu o príprave Koncepcie rozvoja cestovného ruchu v Prešovskom 

samosprávnom kraji 

p. Matľák priblížila, že  proces tvorby koncepcie je rozdelený do troch fáz, a to analytickej, 

strategickej a implementačnej fázy počas obdobia 12 mesiacov. Spracovanie analytickej časti 

dokumentu je naplánované do septembra 2024, strategickej časti do októbra 2024 

a implementačnej do decembra 2024. Ďalej uviedla, že počas celého procesu tvorby koncepcie 

budú využívané participatívne metódy tvorby koncepčných a strategických dokumentov. V rámci 

analytickej časti budú kvantitatívne analýzy dopĺňané kvalitatívnymi analýzami rôznych cieľových 

skupín. Cieľom celého procesu nebude len vypracovanie Koncepcie cestovného ruchu 

Prešovského samosprávneho kraja, ale nastavenie udržateľných procesov lepšieho manažmentu 

a strategického plánovania cestovného ruchu v kraji.   

p. Matľák konkrétne predstavila odborné interné  a externé v oblasti CR , informovala o  

pracovných workshopoch a pracovných  stretnutiach s aktérmi v území z oblasti cestovného ruchu 

a taktiež informovala aj o zrealizovaných aktivitách.  Predstavila harmonogram spracovania 

koncepcie rozvoja CR a   komunikačný a marketingový plán aktivít pri príprave Koncepcie CR 

PSK.  

Diskusia: 

Prítomní sa dopytovali čo nám prinesú analytické dáta a či ich máme dostatok? p. Matľák 

reagovala,   že  nám  chýbajú  dáta o jednodňových turistoch  a že pojem turista znamená turistu 

domáceho aj zahraničného. Konštatovala, že  nemáme informácie o jednodňových  turistoch  - je 

potrebné analyzovať dáta čo turisti navštívia, koľko finančných prostriedkov plánujú minúť...).  

p. Makatúra pochválil prácu vnútorných kapacít ÚPSK v rámci spracovania koncepcie rozvoja CR 

. Taktiež upozornil na potrebu spracovania koncepcie, zámeru rozvoja iných destinácií (Čergov, 

Slanské vrchy..).   

p. Gura zdôraznil klásť  dôraz nielen na dáta ale aj potrebu zacieliť sa na vízie rozvoja menších 

destinácií.  

Prítomní sa dopytovali , prečo nie sú v tejto fáze prípravy prizývaní  aj zástupcovia   samosprávy 

a podnikateľského prostredia.  
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p. Matľák vysvetlila, že pracovné skupiny  budú pracovať aj s týmito subjektami v ďalších fázach 

prípravy koncepcie.   

p. Bieľak vyzdvihol odborné spracovanie dokumentu (oslovenie externých expertov), ako aj 

predstavenú procesnú mapa a pripomenul potrebu vstupu všetkých potencionálnych partnerov 

(subjektov) do predmetného  procesu.  

p. Molnárová navrhla zvýšenie vstupného do hvezdárne a iných inštitúcií  v pôsobnosti PSK.  

p. Matľák reagovala, že túto požiadavku budú konzultovať s odborom kultúry ÚPSK.  

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 6.  Informatívna správa o Stave investícií SÚC PSK v oblasti rozvoja cyklistickej     

        infraštruktúry PSK na roky 2024-2028 

 

p. Rohaľová  odprezentovala aktuálny stav, resp. rozpracovanosť ďalších investičných akcií 

v oblasti cyklistickej infraštruktúry, ktoré má SÚC PSK v pláne realizovať v najbližších rokoch 

a to všetko za predpokladu úspešného získania finančných prostriedkov – hlavne zo zdrojov EÚ. 

Konkrétne informovala o Dobudovaní  cykloinfraštruktúry Poloniny trail, 1. etapa, úsek Stakčín“, 

Dobudovanie cykloinfraštruktúry Poloniny trail, 1. etapa Ulič - Uličské Krivé“, Etapa 

„Dobudovanie cykloinfraštruktúry Poloniny trail, 2. etapa“, Etapa: „Starina – bývalá obec Ruské“, 

Dobudovanie cykloinfraštruktúry Poloniny trail, 1. etapa, úsek Snina“, Etapa: „Runina – Ruský 

Potok, Ruský Potok – Uličské Krivé, Kalná Roztoka – Stakčínska Roztoka, Stakčínska Roztoka – 

Stakčín“ a Dobudovanie cykloinfraštruktúry Poloniny trail, 1. etapa, úsek Uličské Krivé, 2.etapa, 

Dobudovanie cykloinfraštruktúry Poloniny trail, III. etapa (Ulič - Brezovec - Kalná Roztoka) 

Taktiež informovala o balíku Eurovelo 11, EuroVelo 11 - príprava projektovej dokumentácie pre 

zvyšné obce na severnom úseku spojená s majetkovo právnym vysporiadaním pozemkov 

(Chmeľnica,Plavnica, Plaveč, Orlov), EuroVelo 11 - projektová dokumentácia pre účely výstavby 

cyklotrás na vybraných úsekoch Prešov, Haniska, Kendice, Drienovská Nová Ves, Ličartovce, 

Janovík, Bretejovce, Seniakovce), EuroVelo 11 - Vybudovanie cykloinfraštruktúry na vybraných 

úsekoch cyklotrás v okrese Sabinov  (Krivany, Torysa, Šarišské Dravce, Bajerovce), EuroVelo 11 - 

Vybudovanie cykloinfraštruktúry na vybraných úsekoch cyklotrás v okrese Sabinov, III. etapa  

(Lipany, II. etapa) a PD EuroVelo 11 - Vybudovanie cykloinfraštruktúry na vybraných úsekoch 
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cyklotrás v okrese Sabinov, II.etapa (Rožkovany), EuroVelo 11 - príprava projektovej dokumentácie 

pre zvyšné obce v okrese Stará Ľubovňa   (Šambron, Nová Ľubovňa), EuroVelo 11 - Vybudovanie a 

rekonštrukcia cykloinfraštruktúry na vybraných úsekoch cyklotrás v okrese Prešov (Veľký Šariš), 

EuroVelo 11 - príprava projektovej dokumentácie cykloúsekov severovýchodného Slovenska popri 

štátnej hranici  (Mníšek nad Popradom, Kače, Medzibrodie, Závodie, Sulín, Malý Lipník, Legnava, 

územie pod Muszynov)    a vybraných úsekoch Kostrovej siete PSK (Projektová dokumentácia 

Domaša, Cyklistická trasa pútnického významu Levoča - Spišský Jeruzalem – Spišské Podhradie, 

Prepojenie Vysokých Tatier a Slovenského Raja.  

 

Diskusia: 

p. Bieľak sa pýtal, čo bude SÚC PSK  potrebovať pre úspešnú  realizáciu vybudovania cyklotrás   

SÚC PSK v zmysle predložené časového a vecného harmonogramu (personálne kapacity, 

financie na prípravu PD a na majetkoprávne vysporiadanie ...) v rámci časového harmonogramu, 

ktorý je naplánovaný.  

 

p. Rohaľová informovala, že  sa predovšetkým  stretávajú  s majetkovo právnymi problémami   

( zmeny a doplnky územných plánov), o ktorých je vedenie úradu PSK informované ale taktiež 

aj s finančnými problémami (nedostatok financií na MPV a na PD).    

 

p. Kravec informoval o  novom zákone o územnom plánovaní a o problémoch s tým spojenými 

 ( nízke personálne kapacity, finančné problémy, právne postavenie PSK v tomto procese).  

 

p. Bieľak upozornil na potrebu mať vypracovaný vzorový prevádzkový poriadok na správu a 

údržbu cyklotrás a navrhol na najbližšie zasadnutie komisie predložiť návrh prevádzkového 

poriadku  údržby úsekov cyklociest v správe SÚC PSK (vzhľadom na to, že už máme spustený 

prvý úsek cyklotrasy v Poloninách).  

 

p. Kocák upriamil pozornosť na možnosť financovania územných dokumentácií zo zdrojov  

Úradu pre územné plánovanie.  

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 
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Bod 7.  Vstup Prešovského samosprávneho kraja do združenia „Karpatský euroregión“ 

p. Kocák prítomných informoval, že na Úrad Prešovského samosprávneho kraja bol doručený 

v apríli 2024 list od predstaviteľa združenia „Karpatský euroregión“ s pozvaním stať sa jeho 

členom. 

p. Kocák uviedol, že potenciál úspešnej spolupráce Karpatského euroregiónu s Prešovským 

samosprávnym krajom vychádza  z princípov a stratégií fungovania Euroregiónu a to 

predovšetkým integrácia potenciálu Karpát, jeho komercializácia a internacionalizácia. To 

znamená redefinovanie role členských samospráv ako partnerov, ktorí podporujú spoluprácu 

s hospodárskym a rozvojovým významom.  

 

Diskusia: 

p. Bieľak doplnil, že vstup do združenia je príležitosťou  ako spájať synergiu na poľsko-

slovenskom pohraničí a uviedol, že je veľmi dôležité byť členom tohto zoskupenia podobne ako 

je PSK už členom Združenia „Euroregión TATRY“.    

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 9.  Rozdelenie dotácií vo Výzve pre región pre rok 2024 v zmysle VZN PSK č. 98/2023 o 

poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK 

p. Kocák informoval, že Výzva pre región na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie 

pre rok 2024 bola schválená pre jednotlivé programy a podprogramy nasledovne:  Podpora 

cyklodopravy, infraštruktúry cestovného ruchu a pútnického turizmu,  Podpora obnovy kultúrnych 

pamiatok UNESCO a národných kultúrnych pamiatok,  Podpora výstavby a rekonštrukcie 

športovísk v PSK, Podpora zvýšenia kvality v sociálnych službách a paliatívnej zdravotnej 

starostlivosti. 

p. Kocák uviedol, že v  rámci rozpočtu PSK pre rok 2024 je pre tento účel vyčlenený objem 

finančných prostriedkov v celkovom objeme 2 000 000,00 eur a na Úrad Prešovského 

samosprávneho kraja bolo v lehote do 19.2.2024 doručených 173 žiadostí o poskytnutie dotácie v 

zmysle Výzvy pre región pre rok 2024 v celkovom objeme požadovanej dotácie 8 864 630,01 eur. 

Z toho 29 žiadostí nesplnilo kritériá výzvy. Zo 144 žiadostí, ktoré splnili kritériá Výzvy pre región 

nebolo podporených 76 žiadostí a  68 žiadateľom bola navrhnutá dotácia.  
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Diskusia: 

p. Bieľak informoval, že do budúcnosti bude potrebné modifikovať podmienky poskytovania 

predmetných dotácií, aby sa doriešili podmienky, že poskytnúť dotácie je dnes možné len ak sa 

poskytne dotácie v plnej žiadanej výške, čo nie vždy je možné a potom sa hľadajú výnimky z tohto 

pravidla, aby sa vyčerpali všetky disponibilné zdroje.  

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 10.  Informatívna správa o medzinárodnom projekte DANUBE WOOD(s)ROUTE, 

ktorý v rámci Interreg VI-B Program dunajského regiónu 2021-2027 implementuje 

Agentúra regionálneho rozvoja PSK 

p. Zemčáková z Agentúry regionálneho rozvoja PSK  informovala, že ARR PAK bola 

zapojená ako projektový partner do medzinárodného projektu DANUBE WOOD(s)ROUTE, ktorý 

v rámci Interreg VI-B Program dunajského regiónu 2021-2027 implementuje od 1.1.2024. 

V rámci implementácie projektu je agentúra povinná zrealizovať regionálny meeting 

stakeholderov, čo v tomto prípade predstavuje účasť na komisii a informovanie jej členov, ako 

regionálnych aktérov v regionálnom rozvoji a cestovnom ruchu o projekte, jeho realizácii, 

výstupoch a dopadoch na územie Prešovského samosprávneho kraja.   

p. Zemčáková predstavila základné informácie o projekte, cieľ projektu , špecifické územné 

potreby, ktoré bude projekt riešiť. Taktiež hovorila o cieľových skupinách projektu, partneroch 

a prínose projektu pre Prešovský samosprávny kraj a jeho inštitúcie.  

 

Diskusia : k tomuto bodu neprebehla diskusia  

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 11. Rôzne 

 Predseda komisie navrhol, aby na každom zasadnutí komisie  prebehla v rámci jedného bodu 

programu aj kontrola plnenia uznesenia predchádzajúceho zasadnutia komisie.   

V tomto bode ďalej p. Pavlík informoval o aktuálnych aktivitách v rámci kostrovej siete cyklotrás 

PSK a značenia cyklotrás v rámci kraja. Pripravuje sa harmonogram nového cykloznačenia vrátane 

jeho obnovy a údržby za celý kraj.      
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Bod 12. Spoločná obhliadka záujmových miest regiónu 

           Prehliadka okolia vodnej nádrže Domaša. 

 

Bod 13.  Záver 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

jedenáste  zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť.  

 

 

 

V  Prešove, 12. jún 2024 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.   Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

        sekretár Komisie RR a CR                                                        predseda Komisie RR a CR 

 

 

 

Overovateľ zápisnice: 

JUDr. Štefan Bieľak v.r. 

 

 

 

Zapísala: 

Mgr. Miroslava Borzová 

oddelenie regionálneho rozvoja 

 


